
 

 

    4. marts 2020 

Protokol 

Årsmøde i Friluftsrådet Vendsyssel 

2. marts 2020 kl. 19.00 på Frederikshavn Forsyning, Knivholtvej 15, Frederikshavn 

Kredsformand Thomas Elgaard Jensen kunne i år byde velkommen til 14 deltagere. Før kaffen og det 

egentlige årsmøde var der to indlæg. 

19.05-19.30 Bo Storm 

Bo er naturvejleder i Frederikshavn Kommune. Han fortalte om planerne for at oprette en geopark Skagen 

Odde. Frederikshavn er porten til Odden, som er nord for en linje fra Frederikshavn til Hirtshals. Han gjorde 

ved hjælp af kort fint rede for de forskellige områder i Odden. Blandt andet Råbjerg Mile, som er to 

vandreklitter fra vest mod øst, der er vokset sammen til én. Den tørlagte Gårdbo Sø, hvor bunden er 8 

meter over havet og det interessante område ved udløbet af Elling Å. En geopark er et område, som har 

international betydning, og som skal formidle områdets geologi. Byrådet har afsat en halv mio. kr. til 

arbejdet med denne park, som kan være på vej i lighed med geopark Vestjylland og geopark Det sydfynske 

Øhav. Foreløbig har vi herhjemme Geopark Odsherred, som der blev gjort rede for på sidste års 

repræsentantskabsmøde. 

19.30-19.45 Flemming Torp 

Flemming er medlem af Friluftsrådets bestyrelse. Han havde to punkter på programmet, nemlig 

udlodningsmidler og naturpolitik. 

Hvad angår udlodningsmidler gjorde han specielt rede for lokalforeningspuljen på 2.425.000 kr. En 

lokalforening under én af Friluftsrådets medlemsorganisationer kan her søge maksimalt 50.000 kr. Der er 

vide rammer for at søge penge til friluftsliv. Ansøgningsfristen er 1. maj. Man ønsker mange gode 

ansøgninger til projekter, som finansieres uden egenbetaling. Geoparker og naturparker kan også søge. Der 

henvises til Friluftsrådets hjemmeside for en detaljeret gennemgang. 

Friluftsrådets naturpolitik er at skabe rammer for friluftslivet. Udgangspunktet er, at naturen er grundlaget 

for alt friluftsliv. Der er udfordringer med hensyn til klima og biodiversitet. De lokale friluftsråd har 

modtaget materiale om dette.  

Efter kaffe og kage 19.45-20.15 kunne det egentlige årsmøde begynde. 

Fra den gamle bestyrelse: 

Thomas Elgaard Jensen    Danske Baptisters Spejderkorps 

Betty Steglich-Pedersen   Dansk Cyklistforbund 

Jens Kølbæk                       Dansk Vandrelaug 

Benjamin Jensen               Dansk Landroverklub 

Bo Storm                             Naturvejlederforeningen 

Bo Kølle                               Danmarks Jægerforbund 



 

 

Suppleant: 

Helge Kallehauge               Dansk Landroverklub 

 

Medlemmer af Friluftsrådet Vendsyssel i øvrigt: 

Louis Rovs Hansen            Kongelig Dansk Aeroklub 

Kai Ø. Laursen                    Dansk Orienteringsforbund 

Karsten Jakobsen              Danmarks Sportsfiskerforbund 

Tejs Krarup                         Dansk Svæveflyveunion  

 

Gæster: 

Flemming Torp                  Friluftsrådets bestyrelse 

Sara Wæver Hagelund     Friluftsrådets sekretariat 

Hanne Vittrup Buus          Frederikshavn Kommune  

 

Referat 

1. Valg af ordstyrer, referent og stemmetæller 

Ordstyrer: Flemming 

Referent: Jens 

Stemmetæller: Jens 

2. Bestyrelsens beretning 

Der var en fyldig beretning fra den gamle bestyrelse, som Thomas gennemgik i power point. Den kan 

findes på kredsens hjemmeside under Friluftsrådets hjemmeside.  Beretningen blev godkendt uden 

bemærkninger. Thomas sluttede med at takke de afgående bestyrelsesmedlemmer.  

 

3. Orientering om den nye struktur 

     Denne var udsendt sammen med indbydelsen til årsmødet og kan ses på hjemmesiden for Friluftsrådet 

     Vendsyssel. Thomas gennemgik den og nævnte, at det var lidt trist, at der på trods af de mange 

     indbydelser ikke var kommet flere deltagere til årsmødet. 

 

4. Valg af medlemmer til bestyrelsen 

     Formand: Thomas valgt for 2 år 

     Kommunekoordinator for Brønderslev: Benjamin valgt for 1 år 

     Kommunekoordinator for Frederikshavn: Betty valgt for 2 år 

     Kommunekoordinator for Hjørring: Ingen kandidater 

     Kommunekoordinator for Læsø: Bo Kølle valgt for 1 år 

     Blå flag m.v.: Ingen kandidater 

     Sekretær m.v.: Ingen kandidater, men på opfordring indvilgede Jens i at fortsætte som sekretær og 

                                 hjemmesideansvarlig som hidtil, dog højst 1 år 



 

 

Posten som kommunekoordinator for Hjørring blev drøftet.  Karsten Jakobsen foreslog, at man kunne 

forhøre sig i Grønt Råd Hjørring. Thomas foreslog, at man kunne indkalde medlemsorganisationerne til 

møde i Slotved Skov og forhøre sig der. Hvis dette glippede må bestyrelsen eventuelt supplere sig selv. 

5. Temagrupper 

I indbydelsen var nævnt 3 muligheder: 

1. Naturens dag 

2. Geopark 

3. Dyrskue i Hjørring 

På mødet kom et 4. forslag frem: Naturmødet i Hirtshals 

Den nye bestyrelse vil undersøge, hvad der kan lade sig gøre. 

6. Eventuelt 

Intet. 

Flemming takkede for god ro og orden og Thomas takkede ordstyreren. 

Jens Kølbæk 

 

 


